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PROTOKÓŁ Nr LVI/2010 
z sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu 

w dniu 22 lipca 2010r. 
 
 
Sesja odbywała się w sali narad Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu w godz. 1500 – 1700 
 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności 
 
Otwarcia  LVI  Sesji  Rady  Miejskiej  w  Ogrodzieńcu  dokonał Przewodniczący  Rady  Pan  Grzegorz  
Wałek. Powitał wszystkich przybyłych radnych, gości zaproszonych oraz sołtysów. Po czym, na 
podstawie listy obecności, stwierdził wystarczającą liczbę radnych do podejmowania 
prawomocnych uchwał. W momencie rozpoczęcia sesji obecnych było 12 radnych. Listy 
obecności radnych oraz gości zaproszonych załączone zostały do protokołu. 
 
 
2. Przyjęcie porządku obrad 
 
Sekretarz Dariusz Ptaś wniósł o uzupełnienie porządku obrad o trzy projekty uchwał, które 
zostały przedstawione na Komisjach Rady: 
- Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji zadania polegającego na opracowaniu 
„Programu usuwania wyrobów zawierających azbest wraz z inwentaryzacją na terenie Miasta i 
Gminy Ogrodzieniec”, zadanie zawarte jest w bloku 3 – zadania w zakresie usuwania wyrobów 
zawierających azbest – konkurs Ministerstwa Gospodarki. 
- Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do zmian Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Ogrodzieniec – dotyczące sołectwa Ryczów. 
- Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do zmian miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Ogrodzieniec w obrębie sołectwa Ryczów. 
 
 
Wnioski Sekretarza Dariusza Ptasia o uzupełnienie porządku obrad o wyżej wymienione projekty 
uchwał zostały przyjęte w następujący sposób: 
- Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji zadania polegającego na opracowaniu 
„Programu usuwania wyrobów zawierających azbest wraz z inwentaryzacją na terenie Miasta i 
Gminy Ogrodzieniec”, zadanie zawarte jest w bloku 3 – zadania w zakresie usuwania wyrobów 
zawierających azbest – konkurs Ministerstwa Gospodarki, 12 głosów na 12 głosujących. Projekt 
ten wprowadzono do porządku obrad pod pozycją nr 11. 
 - Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do zmian Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Ogrodzieniec – dotyczące sołectwa Ryczów, 
12 głosów na 12 głosujących. Projekt ten wprowadzono do porządku obrad pod pozycją nr 12. 
 - Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do zmian miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Ogrodzieniec w obrębie sołectwa Ryczów.12 głosów na 12 głosujących. 
Projekt ten wprowadzono do porządku obrad pozycją nr 13. 
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Porządek obrad ze zmianami został przyjęty przez radnych 12 głosami i przedstawiał się 
następująco: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Burmistrza z bieżącej działalności oraz z realizacji uchwał. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale nr 
LIII/386/2010. 
6.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  dotacji  celowych  dla  jednostek  Ochotniczych  Straży  
Pożarnych z terenu Gminy Ogrodzieniec. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania 
spłaty i rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, 
przypadających Gminie Ogrodzieniec i jej jednostką organizacyjnym. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu samorządowego zakładu budżetowego pod 
nazwą Zakład Gospodarki Komunalnej w Ogrodzieńcu. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany załącznika nr 14 do uchwały budżetowej na 2010r. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Ogrodzieniec na 2010r. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji zadania polegającego na 
opracowaniu „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest wraz z inwentaryzacją na 
terenie Miasta i Gminy Ogrodzieniec”, zadanie zawarte jest w bloku 3 – zadania w zakresie 
usuwania wyrobów zawierających azbest – konkurs Ministerstwa Gospodarki 
12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do zmian Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Ogrodzieniec – dotyczące sołectwa Ryczów, 
13. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do zmian miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Ogrodzieniec w obrębie sołectwa Ryczów 
14. Interpelacje i zapytania radnych. 
15. Wnioski, zapytania i oświadczenia 
16. Zamknięcie obrad. 
 
 
Ad. 3 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
 
Protokół z sesji rady nr LV/2010 z dnia 6 lipca 2010 r. został przyjęty przez radnych bez uwag, 
jednomyślnie. Za jego przyjęciem głosowało 12 radnych. 
 
 
Ad.4 
Sprawozdanie Burmistrza z bieżącej działalności oraz z realizacji uchwał 
 
 Burmistrz zwrócił się z prośbą o ograniczenie sprawozdania do podjętych uchwał i o 
przeniesienie bieżącego sprawozdania na następną sesję. Poinformował, że podjęte uchwały 
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realizowane są na bieżąco i nie występują sytuacje, które zagrażałyby działalności Gminy. 
Obecnie przygotowujemy się do kolejnych wniosków w ramach ogłaszanych konkursów. W 
najbliższym czasie będzie ogłoszony konkurs na rewitalizację, do którego będą mogły przystąpić 
wspólnoty mieszkaniowe. Zarząd Województwa ogłosił konkurs w ramach odnowy wsi i w tym 
zakresie również przygotowujemy wnioski. 
 
Ad. 5 
Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale nr 
LIII/386/2010. 
 
 
Pan  Andrzej  Mikulski  Burmistrz  Miasta  i  Gminy  poinformował,  że  na  jednej  z  ostatnich  sesji  
podjęta została uchwała przyjmująca program rewitalizacji MiG Ogrodzieniec, jest ona 
potrzebna aby w przyszłości mieć możliwość występowania o dofinansowanie z Regionalnych 
Programów Operacyjnych a także w innych źródłach dotacyjnych. Plan rewitalizacji został 
opracowany dla części przemysłowej gminy dotyczącej Ogrodzieńca, szczególnie Cementowni i 
terenów zdegradowanych szczególnie na Krępie oraz obszar, który można włączyć do 
rewitalizacji to Zamek wraz z otoczeniem. W uchwale rewitalizacyjnej w punkcie dotyczącym ul. 
Słowackiego wkradła się pomyłka pisarska dotycząca pominięcia bloku nr 11. Pomyłka ta była 
spowodowana tym, że dwa bloki miały już usunięty azbest. Firma, która pomagała nam 
przygotować dokumentacje nie dopisała bloku 11 a ta wspólnota faktycznie posiada pokrycie 
azbestowe, które należy wymienić. W związku z czym wnioskujemy o to aby w treści uchwały na 
str. 40 w punkcie opis projektu uzupełnić zapis o blok nr 11. 
 
Projekt uchwały był przedmiotem obrad komisji i został pozytywnie zaopiniowany. 
Przewodniczący Rady Grzegorz Wałek odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili uwag. Odbyło 
się głosowanie. 
 
Uchwała w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale nr LIII/386/2010 
została przyjęta jednogłośnie, za jej przyjęciem głosowało 12 radnych.  
Uchwale nadano Nr LVI/404/2010. 
 
 
Ad. 6 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowych dla jednostek Ochotniczych Straży 
Pożarnych z terenu Gminy Ogrodzieniec. 
 
Pan Andrzej Mikulski Burmistrz Gminy poinformował, że środki finansowe, które Gmina 
przeznacza z budżetu na dofinansowanie zadań OSP wymagają podjęcia uchwał w zakresie 
udzielenia dotacji celowej, w projekcie budżetu w dziale Bezpieczeństwo Publiczne i Ochrona 
Przeciwpożarowa zapisano, że środki te Gmina zamierza wydatkować na zakup sprzętu 
bojowego i umundurowania dla poszczególnych jednostek z terenu naszej Gminy. Te zakupy są 
wnioskami z poszczególnych jednostek. Ze strony Gminy czynione są starania o dofinansowanie 
tych zakupów i dzięki aktywnej działalności Komendanta Gminnego zakupy te udaje się 

http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/adds/uchwala_LVI_404_2010.pdf
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realizować z  50%  dofinansowaniem.  W  paragrafie  1  są wyszczególnione  jednostki,  którym  
przyznano takie dofinansowanie. 
 
  W sprawie w/w uchwały głos zabrała Pani Wiesława Janoska sołtys Podzamcza upominając się 
o  przyznanie  środków  dla  OSP  Podzamcze.  W  Odpowiedzi  Komendant  wyjaśnił,  że  środki  
przyznawane są na wniosek Naczelnika OSP a takiego nie było. 
 
Projekt uchwały był przedmiotem obrad komisji i został pozytywnie zaopiniowany. 
Przewodniczący Rady Grzegorz Wałek odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili uwag. Odbyło 
się głosowanie. 
 
Uchwała w sprawie udzielenia dotacji celowych dla jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych z 
terenu Gminy Ogrodzieniec została przyjęta jednogłośnie, za jej przyjęciem głosowało 12 
radnych. Uchwale nadano Nr LVI/405/2010. 
 
Ad. 7 
Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania 
spłaty i rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, 
przypadających Gminie Ogrodzieniec i jej jednostką organizacyjnym. 
 
 
Pan Dariusz Ptaś wyjaśnił, że projekt uchwały jest związany z należnościami cywilnoprawnymi 
wynikającymi z kodeksu cywilnego przynależnymi Gminie. Chodzi tu o sytuacje kiedy takie 
należności można umorzyć bądź rozłożyć na raty. Najczęstsze sytuacje z jakimi się spotykamy to 
zaległości czynszowe w przypadku bloków i opłaty dzierżawne. W tym przypadku zostaje 
określona procedura jak Burmistrz, czy w przypadku jednostek organizacyjnych kierownicy tych 
jednostek mogą się zachować żeby umorzyć bądź rozłożyć na raty zaległości. Ta uchwała 
powtarza  uchwałę wcześniej  istniejącą  od  2008  roku,  dodano  tylko  punkt  który  mówi  że  
powinno być przeprowadzone postępowanie w formie pisemnej potwierdzające dokonanie tych 
czynności. W związku z tym, że weszła nowa ustawa o finansach publicznych z 27.08.2009 roku 
istnieje potrzeba opracowania i przyjęcia nowych zasad.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad komisji i został pozytywnie zaopiniowany. 
Przewodniczący Rady Grzegorz Wałek odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili uwag. Odbyło 
się głosowanie. 
 
Uchwała w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania spłaty i 
rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających 
Gminie Ogrodzieniec i jej jednostką organizacyjnym została przyjęta jednogłośnie, za jej 
przyjęciem głosowało 12 radnych. 
Uchwale nadano Nr LVI/406/2010. 
 
 
 
 

http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/adds/uchwala_LVI_405_2010.pdf
http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/adds/uchwala_LVI_406_2010.pdf
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Ad. 8 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu samorządowego zakładu budżetowego pod 
nazwą Zakład Gospodarki Komunalnej w Ogrodzieńcu. 
 
Pan Dariusz Ptaś wyjaśnił, że projekt ten jest związany z dołożeniem kolejnych zadań dla Zakładu 
Gospodarki Komunalnej. Wcześniej w paragrafie 7 punkt 2 były już określone dwie kompetencje 
w zakresie obsługiwania dróg w okresie letnim i zimowym, aktualnie został dodany nowy punkt 
dotyczący pełnienia funkcji zarządu drogi. Zarządcą drogi może być tylko Burmistrz. Natomiast 
funkcjonuje coś takiego jak zarząd drogi i z tych kompetencji chcemy skorzystać. 
 Projekt uchwały był przedmiotem obrad komisji i został pozytywnie zaopiniowany. 
Przewodniczący Rady Grzegorz Wałek odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili uwag. Odbyło 
się głosowanie. 
 
Uchwała w sprawie zmiany statutu samorządowego zakładu budżetowego pod nazwą Zakład 
Gospodarki Komunalnej w Ogrodzieńcu. została przyjęta jednogłośnie, za jej przyjęciem 
głosowało 12 radnych. 
Uchwale nadano Nr LVI/407/2010. 
 
 
Ad. 9 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany załącznika nr 14 do uchwały budżetowej na 2010r. 
 
Pani Anna Kuźniak Skarbnik Miasta i Gminy poinformowała, że uchwała ta spowodowana jest 
zmniejszeniem dotacji dla Zakładu Gospodarki Komunalnej. Dlatego należy zmienić załącznik 
który był uchwalany w kwietniu. Zmianie ulegają zarówno przychody jak i rozchody w zakładzie 
budżetowym.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad komisji i został pozytywnie zaopiniowany. 
Przewodniczący Rady Grzegorz Wałek odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili uwag. Odbyło 
się głosowanie. 
 
Uchwała w sprawie zmiany załącznika nr 14 do uchwały budżetowej na 2010r. została przyjęta 
jednogłośni, za jej przyjęciem głosowało 12 radnych. 
Uchwale nadano Nr LVI/408/2010. 
 
 
Ad. 10 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Ogrodzieniec na 2010r. 
 
Pani Anna Kuźniak poinformowała, że zmiana podyktowana jest zwiększeniem środków 
finansowych na dodatkowe dyżury policjantów w okresie letnim. Projekt uchwały był 
przedmiotem  obrad  komisji  i  został pozytywnie  zaopiniowany.  Przewodniczący  Rady  Grzegorz  
Wałek odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili uwag. Odbyło się głosowanie. 
 

http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/adds/uchwala_LVI_407_2010.pdf
http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/adds/uchwala_LVI_408_2010.pdf
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Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Ogrodzieniec na 2010r. została przyjęta, za jej 
przyjęciem głosowało 11 radnych, jedna osoba  wstrzymała się. 
Uchwale nadano Nr LVI/409/2010. 
 
 
Ad. 11 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji zadania polegającego na opracowaniu 
„Programu usuwania wyrobów zawierających azbest wraz z inwentaryzacją na terenie Miasta 
i Gminy Ogrodzieniec”, zadanie zawarte jest w bloku 3 – zadania w zakresie usuwania 
wyrobów zawierających azbest – konkurs Ministerstwa Gospodarki. 
 
Pan Dariusz Ptaś wyjaśnił, że w przypadku tej uchwały otrzymaliśmy informacje po wysłaniu 
materiałów na sesję, że w Konkursie Ministerstwa Gospodarki otrzymaliśmy kwotę 17080,00 zł 
na koszty programów usuwania wyrobów azbestowych i przeprowadzania inwentaryzacji. 
Obowiązkiem Gminy jest posiadanie bardzo dokładnej informacji na temat ilości azbestu. Gmina 
wykonała już część pracy polegającej na zebraniu informacji poprzez ankiety, na temat wielkości 
dachów i innych powierzchni pokrytych azbestem. Pozyskaliśmy środki na tą inwentaryzację.  
Zadanie to mogłoby być sfinansowane w całości ze środków zewnętrznych. Procedura jest taka , 
że najpierw podpisujemy umowę , wydatkujemy środki a dopiero potem te środki zostaną nam 
zwrócone przez Ministerstwo Gospodarki. 
Przewodniczący Rady Grzegorz Wałek odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili uwag. Odbyło 
się głosowanie. 
 
Uchwała w sprawie przystąpienia do realizacji zadania polegającego na opracowaniu „Programu 
usuwania wyrobów zawierających azbest wraz z inwentaryzacją na terenie Miasta i Gminy 
Ogrodzieniec”, zadanie zawarte jest w bloku 3 – zadania w zakresie usuwania wyrobów 
zawierających azbest – konkurs Ministerstwa Gospodarki została przyjęta, za jej przyjęciem 
głosowało 11 radnych, jedna osoba wstrzymała się. 
Uchwale nadano Nr LVI/410/2010. 
 
 
Ad. 12 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do zmian Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Ogrodzieniec – dotyczące sołectwa Ryczów, 
 
Pan Andrzej Mikulski  wyjaśnił, że potrzeba podjęcia korekty studium i planu podyktowana jest 
sprzedażą starej, drewnianej Szkoły Podstawowej na „Skale” w Ryczowie. Okazało się, że w 
odniesieniu do zapisu planu jest to teren przeznaczony na usługi publiczne i oświaty. Osoba, 
która nabyła w/w budynek ma problem ze zmianą przeznaczenia ze szkoły na cel działalności 
kulturalnej, szkoleniowej z zakresu agroturystyki, sztuki oraz izby pamięci. Budynek wymaga 
remontu co skłania do uzyskania  pozwolenia na budowę. W związku z czym istnieje potrzeba 
korekty studium i planu. 
 

http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/adds/uchwala_LVI_409_2010.pdf
http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/adds/uchwala_LVI_410_2010.pdf
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Przewodniczący Rady Grzegorz Wałek odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili uwag. Odbyło 
się głosowanie. 
 
Uchwała w sprawie przystąpienia do zmian Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Ogrodzieniec – dotyczące sołectwa Ryczów, 
została przyjęta, za jej przyjęciem głosowało 9 radnych, 3 osoby wstrzymały się. 
Uchwale nadano Nr LVI/411/2010. 
 
 
Ad. 13 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do zmian miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Ogrodzieniec w obrębie sołectwa Ryczów 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Wałek odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili uwag. Odbyło 
się głosowanie. 
 
Uchwała w sprawie przystąpienia do zmian miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Ogrodzieniec w obrębie sołectwa Ryczów została przyjęta, za jej 
przyjęciem głosowało 9 radnych, 3 osoby wstrzymały się. 
Uchwale nadano Nr LVI/412/2010. 
 
 
 
Ad. 14  
Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Pan Marek Cholewa: 
Prosi o wstawienie kilku ławek i stolików na parkingu przy cmentarzu oraz w związku z 
remontem ulicy Olkuskiej wraz z poboczami prosi o wykonanie nakładek asfaltowych w 
uliczkach przyległych. Na dzień dzisiejszy w najgorszym stanie jest ulica Batorego. 
 
Pani Zofia Adamusińska:  
W imieniu swoim i Pana Janusza Grzesiaka zwraca się do Pana Burmistrza z następującymi 
sprawami.  
Kilka miesięcy temu ulica Kościelna w Ryczowie została zmieniona z dwukierunkowej na 
jednokierunkową. Oczywiste jest , że zachodziła taka konieczność z uwagi na bezpieczeństwo 
pieszych.  W  praktyce  okazało  się,  że  jest  to  duże  utrudnienie  w  ruchu  samochodowym.  Jest  
prośba do Pana Burmistrza, aby ruch jednokierunkowy na tej ulicy obowiązywał tylko w 
niedzielę i święta, kiedy mieszkańcy przyjeżdżają samochodami do kościoła na mszę. Problem 
ten rozwiązałaby ulica Sadowa, lecz w obecnym stanie nie nadaje się do ruchu samochodowego. 
Mieszkańcy  proszą o  remont  i  modernizację w/w  ulicy  w  roku  2011.  Kolejna  sprawa  dotyczy  
przedszkola. Rodzice mający dzieci w  wieku przedszkolnym zwracają się z prośbą do Pana 
Burmistrza i Radnych Rady Miasta Ogrodzieniec o utworzenie oddziału przedszkolnego w Szkole 
Podstawowej w Ryczowie od września 2010r. Pomieszczenie na ten cel Pan dyrektor szkoły 

http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/adds/uchwala_LVI_411_2010.pdf
http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/adds/uchwala_LVI_412_2010.pdf
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wygospodarował.  Jest  sporządzona  lista  przedszkolaków  na  obecną chwilę jest  ich  20.  Warto  
nadmienić,  że  na  terenie  naszej  Gminy  we  wszystkich  szkołach  podstawowych  są oddziały  
przedszkolne oprócz Ryczowa. Rodzice czują się trochę pokrzywdzeni, swoje pociechy dowożą 
do Ogrodzieńca, Podzamcza bądź też poza teren Gminy. Jest to dla nich duże utrudnienie. 
Następna sprawa dotyczy oświetlenia drogi od Ryczowa do Żelazka. Jest to całkowicie ciemna 
ulica. Jest prośba od mieszkańców aby na słupie przy drodze na Żelazko zamontować lampę, 
która dałaby światło na drogę, widoczny byłby też transformator przy lesie oraz ujęcie wody pod 
Grochowcem. Jedna lampa nie wystarczy ale chociaż częściowo sytuacja poprawi się. Skoro jest 
poruszony  problem  oświetlenia  to  również mieszkańcy  Żelazka  pytają co  słychać z  budową 
transformatora wysokiego napięcia? Ponownie wracamy do doświetlenia ulicy Basztowej w 
Ryczowie  w  odcinku  od  ulicy  Kościelnej  do  Baszty  Zamkowej.  Jest  to  ważny  odcinek  dla  
turystów, a jest zupełnie ciemny. W tej sprawie były już składane interpelacje, lecz z braku 
finansów sprawa utknęła w miejscu. Panie Burmistrzu prosimy pomyśleć o opracowaniu 
dokumentacji, jeśli taka będzie szybciej doczekamy się na inwestycję. Kolejna sprawa dotyczy 
opustoszałego, walącego się domu stojącego przy ulicy Armii Krajowej 62, który stanowi 
zagrożenie pożarowe dla sąsiednich domów. Właściciele tego domu mieszkają w Dzierżoniowie. 
Mieszkańcy proszą o wydanie nakazu rozbiórki domu. Proszą również o rozebranie stodoły 
mieszczącej  się w  lesie  w  pobliżu  budynku  po  byłej  Zlewni  Mleka.  Wokół tej  stodoły  jest  
śmietnisko a stodoła jest własnością Gminy. 
 
Pani Grażyna Ławrenow: 
W imieniu mieszkańców Fugasówki zwracam się z prośbą o naprawę nawierzchni asfaltowej 
ulicy Mickiewicza i Kolejowej. Jednocześnie proszę o wysypanie szlaką i przedłużenie ulicy 
Kolejowej wzdłuż torów w kierunku Markowizny co utworzyłoby ścieżkę rowerową. 
 
Pan Dariusz Ciołczyński: 
Mieszkańcy Józefowa proszą o naprawienie drogi na Józefów i poprawienie oświetlenia. Proszę 
również o dołożenie kostki brukowej przy pasach drogowych w Cementowni.  
 
Pan Zbigniew Fabiańczyk: 
Mieszkańcy Giebła ulicy Edukacyjnej proszą Pana Burmistrza o wystąpienie z wnioskiem 
pogłębienia rowu odwadniającego do Powiatowego Zarządu Dróg. Wiosną doszło w tym miejscu 
do podtopień. Mieszkańcy ulicy Krzywej proszą o naprawienie drogi. Nowa droga użytku rolnego 
posiada duże ubytki nawierzchni. Prosi również o wykoszenie poboczy przy drogach. 
 
Pan Zdzisław Mogiła: 
Prosi o poprawę dróg użytku rolnego w Mokrusie  ulica Akacjowa i Dębowa w kierunku Gulzowa. 
 
Pani Grażyna Gołuchowska: 
Mieszkańcy Podzamcza proszą o utwardzenie niewielkich odcinków ulic gminnych tj. Zwycięstwa 
Skałkowej, Krótkiej, Szkolnej i Zuzanki. Mieszkańcy, którzy mieszkają na tych ulicach wyrażają 
chęć pomocy przy pracach związanych z remontem drogi. Mieszkańcy Gminy i turyści proszą o 
zamontowanie ławek na drodze w stronę Zamku. 
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Pan Jerzy Kołodziej: 
Mieszkańcy Ogrodzieńca proszą o odnowienie przejścia dla pieszych na skrzyżowaniu ulicy 
Cmentarnej z Kościuszki przy Kościele.  
 
Pan Grzegorz Wałek: 
Zapytał o termin zakończenia inwestycji  na ulicy 1Maja, ponieważ w dalszym ciągu trwają 
remonty. Dlaczego nie ma oznaczenia  pionowego, na skrzyżowaniu z ulicą Słowackiego w 
kierunku bloków. W ostatnim czasie miał tam miejsce wypadek. Mieszkańcy końcówki ulicy 
1Maja proszą o zamontowanie radaru.  Radny poruszył kwestię realizacji uchwały dotyczącej 
Placu Piłsudskiego podjętej na sesji w dniu 29 kwietnia 2010r. 
 
 
W odpowiedzi na interpelacje Burmistrz udzielił następujących wyjaśnień: 
 
Ławki przy cmentarzu i przy ulicy Zamkowej: –Musimy sprawdzić czy zakupione stelaże 
betonowe ławek uda się wykorzystać, jeżeli tak to będą one zamontowane siłami ZGK. Przy 
zatrudnianiu pracowników interwencyjnych kierowano się względami społecznymi i zatrudniono 
5 kobiet ponieważ to im jest trudniej znaleźć pracę. Ta sytuacja doprowadziła do problemów z 
oczyszczaniem miasta i pracami pielęgnacyjnymi. Pracownicy pracujący dotychczas w Zarządzie 
Komunalnym w większości pochłonięci są pracą na oczyszczalni. Natomiast pracownicy przejęci 
RPWiK zajmują się tylko i wyłącznie obsługą sieci wodociągowych i ujęć wody. Przez okres 
jednego roku nie można rozszerzyć ich zakresu obowiązków na bieżące potrzeby Gminy. Przez 
najbliższy okres musimy zatrudniać panów aby mogli wykonywać prace fizyczne. Dodatkowo 
dochodzą nam nieprzewidywane sytuacje jak w ostatnim czasie miało to miejsce w Podzamczu 
musieliśmy zabezpieczyć budynek po byłym Schronisku. 
 
Remont bocznych uliczek od ulicy Olkuskiej– Zadanie to wymaga podbudowy i korytowania do 
czego niezbędna jest dokumentacja. Być może firma wykonująca podda jakąś propozycję.  
 
Zmiana ruchu na ulicy Kościelnej w Ryczowie –Jeżeli Policja wypowie się że jest to zgodne z 
przepisami o ruchu drogowym być może uda się to wykonać. 
  
Oddział przedszkolny w SP w Ryczowie– Musi być odpowiednia liczba dzieci faktycznie 
korzystających z przedszkola. Spotkam się z rodzicami, jest to temat otwarty. Musimy dążyć do 
zmniejszenia wydatków bieżących w szkołach, ponieważ dochody z podatków są stosunkowo 
małe, aby sprostać tym wydatkom. Jeżeli dochody nie zrównoważą się z wydatkami w 2013 roku 
to nie uchwalimy budżetu. Rozmawiałem z Panią dyrektor Szar ze Szkoły Podstawowej Fundacji 
Elementarz w Podzamczu i poinformowała mnie o możliwości przyjęcia grupy przedszkolaków. 
 
Oświetlenie drogi Ryczów-Żelazko– Pojawia się pytanie czy jest sieć umożliwiająca rozbudowę 
oświetlenia.  Jeżeli  tak  to  należy  zakupić lampę i  ją powiesić.  Jeżeli  nie  to  wymaga  to  
przygotowania dokumentacji.  
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Transformator w Żelazku– Ten transformator już mógłby istnieć ale pojawił się problem 
lokalizacji. Było dobre miejsce przy Remizie ale okazało się że jest to teren prywatny, a z 
właścicielem  nie udało się porozumieć. Jest działka Gminna z której zostanie wydzielony teren 
pod transformator. Nie jestem jednak pewien czy transformator ten w całości zaspokoi potrzeby 
Żelazka.  
 
Oświetlenie ulicy Basztowej – Nie ma dokumentacji projektowej. Jeżeli będzie przyzwolenie i 
środki będziemy starali się taką zlecić.  
Rozbiórka budynku przy ulicy Armii Krajowej w Ryczowie– Wezwiemy właścicieli do rozbiórki 
budynku.  
 
Naprawa nawierzchni ulicy Mickiewicza i Kolejowej na Fugasówce – Są to drogi powiatowe, 
porozmawiam z Panią Grażyną jak do tego podejść. 
 
Ścieżka rowerowa na Markowiznę–  Spodobał mi  się pomysł.  Myślę że  udałoby  się to  zrobić 
niewielkimi kosztami. 
 
Droga na Józefów- Droga  wymaga  kompletnej  przebudowy.  Zwróciliśmy  się do  firmy  
projektowej z Olkusza o przygotowanie kosztorysu. Zakupiliśmy masę i postaramy się jak 
najszybciej załatać dziury.  
 
Przejście przy ulicy Kościuszki w Cementowni- Jest  to  pas  drogi  wojewódzkiej  i  nie  możemy  
tego wykonać. Aktualnie trwają uzgodnienia z Zarządem Dróg Wojewódzkich w Katowicach w 
sprawie chodnika na Fugasówce przy okazji zapytam Panią projektant o opinię w tej sprawie.  
 
Zarośla przy drogach- Pobocza przy drogach powiatowych wyglądają okropnie. Może 
Powiatowy Zarząd Dróg rozwiąże ten problem. Wypadałoby zrobić to za zarządcę tak jak ma to 
miejsce w przypadku ulicy Kościuszki. 
 
Ulica Akacjowa i Dębowa w Mokrusie- Ulice te będą naprawione. 
 
OSP Podzamcze- Chcielibyśmy bardzo aby jednostka OSP w Podzamczu  była aktywniejsza. Z 
obserwacji na przestrzeni kilku lat wynika , że nie jest to problem sprzętu, bo taki możemy 
zakupić, ale jest to problem ludzki. W każdej miejscowości OSP ma nie taką samą rolę do 
odegrania. Największe zaangażowanie obserwuje się w sołectwach. Chcielibyśmy, żeby w 
Gminie funkcjonowało 8 jednostek, ale w Podzamczu jest nawet problem z obecnością na 
zebraniu sprawozdawczym. Musimy popracować organizacyjnie i dotrzeć do ludzi młodych i 
zachęcić ich do wstąpienia do jednostki.  
 
Utwardzenie dróg w Podzamczu- W tym roku nie mamy środków na ten cel. Może w roku 
następnym uda się to wykonać z pozyskanego destruktu.  
 
Pasy na ulicy Kościuszki- Rozmawiałem z Panią inspektor, która opiekuje się drogami 
wojewódzkimi o braku oznakowania, obiecała że zostanie to odnowione. 
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Ulica 1Maja- W przyszłym tygodniu odbędzie się kolejna próba podejścia do odbioru, 
wykonawca chodników nie wykonał ich zgodnie z dokumentacją. Zwrócę uwagę na 
oznakowanie skrzyżowania z ulicą Słowackiego. Jeżeli chodzi o fotoradar to wątpię, że uda się to 
załatwić. Fotoradary ustawione są tam, gdzie zarejestrowane są zdarzenia. Porozmawiam z 
Policją co da się zrobić w tej sprawie. 
 
Plac Piłsudskiego- Na dzień dzisiejszy mamy sytuację taką , że Spółdzielnia zwróciła się do Gminy 
o zapłatę za dwa  budynki, które stoją na placu. W Gminie pojawił się spontaniczny ruch, że 
Gmina nie powinna nic płacić a budynki należy rozebrać. W obliczu wątpliwości czy zapłata jest 
legalna odmówiliśmy. Czekamy na reakcję GS, być może sprawa zakończy się w Sądzie. 
 
Radna Wiesława Janoska zwróciła się z prośbą o zamontowanie monitoringu na rynku w 
Podzamczu. W odpowiedzi Burmistrz poinformował, że monitoringu nie mamy w Gminie i nie 
ma możliwości rejestracji obrazu. 
 
 Ad. 16 
Wnioski, zapytania i oświadczenia 
 
Wniosków, oświadczeń nie było. 
 
 
Ad. 17 
Zamknięcie obrad 
 
Wobec wyczerpania punktów porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Grzegorz 
Wałek dokonał zamknięcia LVI sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu dziękując wszystkim obecnym 
za udział. 
 
 

Protokół sporządziła: 
Marta Maciążek 
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